
1 

SLOVO 
STAROSTY 
Obec Šemnice 

Vážení občané, rodáci    
a přátelé obce Šemnice,  
dne 18. 10. 2022 se poprvé sešlo
nové zastupitelstvo obce Šemnice.
Na začátku ustavujícího
zasedání složili jednotliví členové
slavnostně slib podle zákona
o obcích. Na ustanovujícím
zasedání zastupitelstva jsem byl
hlasováním řádně zvolen
do funkce nového starosty 
obce Šemnice. Jako místostarosta 
obce byl zvolen Mgr. Štěpán 
Petržilka. Všichni zástupci obce 
vykonávají svojí funkci jako 
neuvolnění.  

Nyní mi dovolte, abych Vás tímto 
seznámil s tím, co se v naší obci 
za uplynulý rok změnilo.  Rekonstrukce, opravy a výstavby v naší obci 

● Po řádném předání úřadu nastal přede mnou první problém a to vyřešit
kvalitu vody dodávanou občanům obce Dubina a Beraní Dvůr. Úpravna vody, která
se nachází na Beraním Dvoře byla již zastaralá a ne vždy upravená voda
odpovídala vysokým nárokům na kvalitu pitné vody. Z tohoto důvodu se začalo
pracovat na rekonstrukci technologie na úpravu vody. Byla provedena kompletní
výměna starého filtračního materiálu za novou MTM – filtrační náplň, která
se používá do úpraven vody pro odstranění železa a manganu. Byly osazeny nové
řídící ventily filtrů a nová řídící jednotka. Byla provedena rekonstrukce potrubního
vedení, instalace nových dávkovacích čerpadel se snímačem průtoku
a rekonstrukce elektroinstalace. Dále proběhlo odstavení celého vodojemu a byla
provedena kompletní sanace nádrže vodojemu. Tato rekonstrukce trvala
s přestávkami 4 měsíce a výsledkem je, že kompletně všechny rozbory jsou
naprosto v pořádku a splňují vyhlášku č. 252/2004 Sb., kterou se stanoví
hygienické požadavky na pitnou vodu. Rozbory vody u nás provádí kvalifikovaná
firma, která dělá rozbory surové vody před filtrem, upravené vody za filtrem
v systému vodojemu a u koncových uživatelů. Rozbory jsou prováděny neohlášeně
a jsou celé v režii akreditované firmy. Myslím, že změnu kvality vody k lepšímu
jste museli poznat všichni, kteří jste na tento zdroj vody napojeni.

Po zdárné rekonstrukci a vyčištění nádrže bylo provedeno odkalení vodovodního 
řadu v obci Dubina a Beraní Dvůr, které je základním úkonem pravidelné údržby 
vodovodní sítě a je nezbytné jak pro zajištění potřebné kvality pitné vody, 
tak   pro ochranu vodovodního potrubí před korozí a jeho zanesením korozními 
produkty. K odkalení bylo nutno nainstalovat několik nových hydrantů, 
prostřednictvím kterých byl následně proveden proplach potrubí proudem čisté 
vody, která strhla ze stěn tohoto potrubí veškeré usazeniny, sedimenty a biofilm. 
Pro odkalení bylo z důvodu dlouhodobě neodkalovaného a tedy silně 
znečištěného vodovodního potrubí použito přes 180 m3 vody.  

Na fotografiích je vidět sanace vodojemu před a po dokončení. 



● Další nelehký úkol byl
zprovoznit cestu v Dubině
nad Šefčíkovými. Oprava opěrné zdi
se v průběhu realizace několikrát
zkomplikovala, díky čemuž
zhotovitel opěrné zdi požadoval
po obci Šemnice více než
dvojnásobnou cenu za dílo.
Proběhlo několik jednání se zástupci
obce Šemnice a zástupci zhotovitele,
a to i za účasti právníků obou stran,
což rovněž prodloužilo dobu
do úspěšného dokončení díla. Obci
se podařilo vyjednat mnohem 
přijatelnější cenu a díky tomu
můžeme tuto cestu opět řádně
užívat. Dále se podařilo úspěšně
vypořádat majetkoprávní vztahy
k pozemkům náležejícím k této
opěrné zdi.

Dětské hřiště Sedlečko 

● Výstavba
hřiště v Sedlečku proběhla
ve spolupráci s firmou Bonita, která
klade maximální důraz
na bezpečnost a maximální kvalitu
svých produktů, což dokládá
i mezinárodními certifikáty kvality.
Po několika možných kombinacích
a návrzích byla vybrána finální
podoba hřiště takto: kolotoč
na sezení, houpadla na pružině,
koník a auto, lanová pyramida –
výška 3,5 m, řetězová houpačka
hnízdo. Následně byly revizním
technikem provedeny revize
a hřiště, které je nyní nejen hezké
a kvalitní, ale i bezpečné pro děti,
bylo otevřeno pro veřejnost.

Do budoucna je v plánu vybudování 
v každé části obce několik herních 
prvků pro děti, případně workoutové 
sestavy.  
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Venkovní učebna 
pro děti v MŠ Šemnice

Rekonstrukce ploch 
v areálu školky

Oprava opěrné zdi Dubina 
● V průběhu roku došlo také k opravě opěrné zdi u hřiště v obci
Dubina, která byla již v havarijní stavu. Celkem bylo na opravu
použito přes 300 tun blokového, masivního přírodního kamene.
Použitím velkých kamenů bylo dosaženo velice přirozeného
vzhledu, který se do naší vesnice hodí mnohem více, než původní
betonová zeď.

Na fotografiích je vidět původní stav opěrné zdi. 
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● Přes letní prázdniny, aby
nebyl narušen chod mateřské školy,
bylo dalším úkolem vybudování
venkovní učebny v MŠ Šemnice.
Pobyt v altánu zpříjemní dětem
pobyt ve školce, zejména ve dnech
veder. Děti ze školky si v něm
mohou na vzduchu hrát stolní
deskové hry, malovat si, ale i
obědvat a svačit. Toto jim
prodlouží dobu strávenou venku,
což byla hlavní myšlenka celé akce.
Altán byl vybudován na zámkové
dlažbě s obrubníky a jeho vnitřní
rozměr   je   5x7   metrů.   Jedná  se
o celodřevěnou stavbu se sedlovou
střechou.

● V naší školce ještě chvíli 
zůstaneme. Plochy a chodníky
v areálu MŠ Šemnice,           
kde se děti prohánějí na kolech 
a koloběžkách dostaly nový 
asfaltový povrch.



Kontejnerového stání Šemnice 
● V obci Šemnice došlo k výstavbě nového
kontejnerového stání. Původní volně „ložené“ kontejnery
byly položeny na travním porostu v parku, v centru obce,
a jejich umístění nepůsobilo příliš esteticky. Bylo proto
vybudováno nové zázemí pro kontejnery, které bylo
za pomoci betonových palisád umístěno do svažitého
terénu a byla položena zámková dlažba. Následně byl
vystavěn přístřešek z lepených modřínových hranolů
v kombinaci se železnými stojnami v úpravě žárový zinek.
Nové stání přispělo k lepší manipulaci s nádobami, zlepšilo
podmínky pro třídění odpadu a zvelebilo celkový vzhled
parku v obci Šemnice.

Stejné kontejnerové stání je již těsně před dokončením 
také v obci Dubina.  
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Historicky první vozidlo v majetku obce 

● Bylo zakoupeno pracovní vozidlo Multicar Fumo M30 4x4.
Krajský úřad Karlovarského kraje v rámci programu obnovy venkova
2022-2024 vyhlásil dotaci, do které jsme se okamžitě přihlásili
v rámci pořízení komunální techniky pro naší obec. Dotace nám byla
schválena a ve výběrovém řízení bylo vybráno vozidlo Multicar Fumo
M30 Carrier Long Offroad 4x4. Vozidlo má širokou škálu uplatnění,
zejména pro zimní údržbu silnic, kde je možné využít zakoupený
pluh. Vozidlo má dobré jízdní vlastnosti a je vybaveno tříokruhovým
hydraulickým systémem pro další typy nástaveb. Dále je vozidlo
vybaveno nosičem kontejnerů, který nabízí velké množství uplatnění.
Jedná se o multifunkční vozidlo, které bude velkou pomocí pro naši
obec. Karlovarský kraj spolufinancoval nákup tohoto vozidlo částkou
500 000 Kč.

Společenské akce v naší obci 
● Jako moje hlavní priorita v rámci společenských událostí bylo vítání občánků. První vítání občánků

proběhlo dne 14.1.2023, kde jsme přivítali 12 nových občánků. Druhé vítání občánku proběhlo
14.10.2023, kde jsme přivítali 5 nových občánků.

● 22.10.2022 proběhla DRAKIÁDA společně s venkovskými hrami
● 10.12.2022 proběhla Mikulášská besídka v restauraci Dubina
● 04.03.2023 proběhl tradiční Masopustní průvod
● 30.04.2023 pálení čarodějnic v Šemnici, Sedlečku a Dubině
● 30.6.2023 dětský den HURÁ PRÁZDNINY pořádaný Okrašlovacím spolkem Šemnice ve spolupráci

s obcí Šemnice
● 10.09.2023 obcemi Šemnice a Kyselka byl uspořádán společný zájezd na 47. ročník veletrhu Zahrada

Čech
● 15.10.2023 proběhla DRAKIÁDA společně s venkovskými hrami
● 4.11.2023 proběhla halloweenská akce kterou pořádala Hospoda Dubina
● 25.11.2023 proběhl sraz seniorů obce Šemnice
● 09.12.2023 proběhla Mikulášská besídka v restauraci Dubina a posezení u vánočního stromečku

Na 8.3.2024 je plánován 1. REPREZENTAČNÍ PLES OBCE ŠEMNICE 
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Změny ve financování a úspory na obci 

● Jedna z největších úspor na obci je plat starosty. Jsem zatím neuvolněným starostou a z tohoto důvodu bylo na mém 
platu ušetřeno obci Šemnice celkem 358 000 Kč (k 1.12.2023).

● Zrušení nepotřebných služeb u telefonních operátorů a cenová úprava dodávaných služeb u mobilních operátorů, 
ušetřeno k dnešnímu dni 35 600 Kč.

● Úprava služeb bezpečnostní služby ochrany objektů, ušetřeno k dnešnímu dni 15 400 Kč.
● Úprava cen dodávaných energií. Máme celkem 16 odběrných míst, úprava cen a zavedená úsporná opatření by 

se měla projevit až na vyúčtování v roce 2024.
● Právní vypořádání s podvodnými firmami, které prováděly takzvané prezentace na internetu za úplatu, zrušení všech 

těchto smluv bylo náročné (složité podmínky ukončení), ale povedlo se ušetřit přibližně 38 000 Kč.
● Nové dohody se zpětnými odběrateli odpadu. Elektroodpad - uzavřela se nová smlouva s firmou, která zpětně 

vykupuje elektroodpad od obcí, tedy za elektroodpad obec inkasuje peníze a neplatí firmám za odvoz, jako
v minulosti. To stejné se povedlo v rámci odvozu použitých pneumatik, kdy tyto likvidujeme zcela zdarma 
a nemusíme platit za jejich odvoz. Úspora na těchto odpadech je přibližně 61 000 Kč za rok.

● Firma RESUR provedla plošné navýšení cen vývozu separovaného odpadu. S majitelkou firmy jsem se osobně setkal 
a povedlo se domluvit zachování cen pro následující 2 roky.

Zvýšení cen, které se nám nepodařilo ovlivnit 

● Dodávky potřebných chemických látek na úpravnu vody používaných na úpravně Beraní Dvůr, která zásobuje vodou
Dubinu a Beraní Dvůr, byly mnohonásobně zvýšeny. Cena elektřiny za poslední roky mnohonásobně vzrostla.

Z tohoto důvodu jsme byli nuceni po dlouhé době zvýšit cenu vodného a stočného a zavést takzvanou pevnou složku 
vodného a stočného. I přes veškerou snahu obce nelze zůstat na stávajících cenách, protože rozdíl mezi příjmy a výdaji 
za vodné a stočné je obrovský. Obec vodné dotuje zhruba ze 60 % a stočné v obci Sedlečko obec dotuje zhruba z 85 %.  

Usnesením zastupitelstva obce bylo rozhodnuto o navýšení cen od 1.1.2024:  

- vodné z 28 Kč za 1m³ na 33 Kč za 1m³
- stočné z 11,50 za 1m³ na 20 Kč za 1m³

Pevná složka za vodné je stanovena na 400 Kč za rok a pevná složka za stočné je stanovena na 200 Kč za rok. 

Vodárny a kanalizace Karlovy Vary, a.s., které dodávají vodu všem obcím ve vodohospodářském sdružení obcí západních 
Čech (např. Karlovy Vary, Kyselka, Lučiny, Andělská Hora, atd.) mají ceny:   

- vodné: 53,88 Kč za 1m³
- stočné: 43,38 Kč za 1m³
- pevná složka vodné a stočné: 2 230 Kč/rok

● Firma Marius Pedersen a.s., provádějící v obci Šemnice veškerý vývoz komunálního odpadu a BIO odpadu provedla
již dvě zdražení, a to na konci roku 2022, navýšení o skoro 15% a nyní, na konci roku 2023, navýšení cen o 12%

Cena vývozu komunálního odpadu se zvýšila z 0,60 Kč za 1 litr, na 0,80 Kč za 1 litr. 

Ceník vývozu komunálního odpadu bude přiložen jako příloha tohoto dopisu společně s Ohlašovacím lístkem, který je třeba 
vyplnit a povinně odevzdat zpět na úřad (bude tak splněna ohlašovací povinnost k poplatku – dle daňového zákona) 

Nově lze u nás využít možnost menší nádoby na svoz komunálního odpadu o velikosti 60 a 80 litrů. 

V případě, že budete chtít změnu velikosti Vaší odpadové nádoby, musíte nás o tom co nejdříve informovat 
odevzdáním vyplněného ohlašovacího lístku. 

Všechny ceny jsou platné od 1.1.2024. Kompletní ceník a seznam platných vyhlášek najdete na stránkách obce: 

https://www.semnice.cz/vyhlasky-zakony-usneseni       

NA OÚ JE MOŽNO PROVÁDĚT ÚHRADU POPLATKŮ JIŽ BEZHOTOVOSTNĚ, PŘES PLATEBNÍ TERMINÁL 
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Proč roste cena vývozu komunálního odpadu 
a proč musíme více třídit?
● Od 1. ledna 2021 vstoupil v platnost nový zákon o odpadech, který obcím ukládá povinnost více třídit.
Obcím také postupně roste poplatek za skládkování komunálního odpadu a klesají příjmy z rozpočtového
určení daní.

Rostoucí poplatek za skládkování – z 500,- Kč na 1850,- Kč během 10 let 

Skládkovné se bude postupně zvyšovat, a to z částky 500 Kč za tunu, která byla platná v roce 2018 až na částku 1850 Kč   
za tunu, která bude platná v roce 2030. Aktuální cena za tunu je 1000 Kč. Požadovaná míra třídění také poroste až na 70 %  
v roce 2035. To znamená třídit v naší obci ve srovnání s dnešním stavem téměř dvakrát tolik!  

Pokud obec tyto požadavky plnit nebude, bude ji moci Inspekce životního prostředí udělit pokutu až do výše 0,5 mil Kč 

limitem, který se každý rok snižuje. ročně. Třídící slevu lze čerpat jen s ročním 

Limit pro získání třídící slevy. 

Rok 2021 2022 2023 2024 2025 2026 2027 2028 2029 

Množství odpadu obyvatel/kg 200 190 180 170 160 150 140 130 120 

Naše obec tento stanovený limit množství netříděného komunálního odpadu na osobu za rok překročí již na přelomu října 
a listopadu a postupně se tento limit snižuje. To znamená, že musíme stále více třídit a snižovat množství komunálního 
odpadu, což nám ukládá zákon. Pokud se nebude snižovat množství komunálního odpadu, tak finanční sankce za překročení 
stanoveného limitu pro obec bude každý rok vyšší, protože limity pro získání třídící slevy se snižují. (rok 2023 – 180 kg 
na jednoho obyvatele, ale v roce 2029 – pouze 120 kg na jednoho obyvatele). 

Cena za skládkovné za jednu tunu odpadu byla v roce 2021 – 800 Kč. V roce 2030 bude tato cena 1850 Kč. 

Na grafu vpravo je patrné, jak se každoročně snižuje třídící sleva v naší obci. 

Na grafech je patrné, jaký je rozdíl mezi rokem 2021 a rokem 2023. V roce 
2021 byla třídící sleva vyčerpána na konci měsíce října, ale v roce 2023 byla 
vyčerpána již na začátku měsíce září a z tohoto důvodu obec platí každoročně 
vetší cenu za vývoz a uložení komunálního odpadu. 

Rok 2021 2022 2023 2024 2025 2026 2027 2028 2029 

2030 
a 
dále 

Skládkový 
poplatek 
(Kč/t) 800 900 1000 1250 1500 1600 1700 1800 1850 1850 
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Separační cíle od roku 2025 

Zákon o odpadech ukládá, aby vyseparované recyklovatelné 
složky v obcích činily od roku 2025 alespoň 60 %, od roku 
2030 alespoň 65 % a od roku 2035 alespoň 70 % ze všech 
vyprodukovaných komunálních odpadů. 

Úroveň našeho plnění separačního cíle k 31.12.2022 je 9 %.

Snažme se z ekologických a také z ekonomických důvodů co nejvíce snížit množství vyprodukovaného směsného 
komunálního odpadu. Toho lze dosáhnout důkladnějším tříděním odpadu. Poplatky za ukládání směsného komunálního 
odpadu na skládku se každoročně zvyšují a v budoucnu bude zakázáno ukládat neupravený směsný komunální odpad 
na skládku. 

Princip je jednoduchý: Více tříděného odpadu, méně směsného odpadu ukládaného na skládku = úspora finančních 
prostředků vynakládaných na provoz systému nakládání s odpadem. 

Uzavřený most přes řeku Ohři v Šemnici 
● Od 11. srpna 2021 došlo k uzavření mostu v Šemnici. Podle ředitele KSÚS Ing. Jiřího Šlachty je most pro automobily
rizikový a dle posouzení autorizovaného inženýra v oboru mosty a inženýrské konstrukce ČKAIT by most neunesl další
zatížení dopravou. Obec Šemnice byla a je v úzké spolupráci s vedením Krajské správy a jak jistě víte, vyvíjí veškerý možný
tlak k urychlení opravy mostu, neboť uzavřený most je velkou bolestí jak pro občany obce Šemnice, místní  podnikatele
a další, ale i pro obec samotnou. V současné době bylo vydáno nepravomocné stavební povolení k opravě mostu, proti
kterému si mohl kdokoliv z účastníků stavebního řízení podat odvolání. Ze všech účastníků, kterých je relativně mnoho,
si podal odvolání pouze jediný účastník. Nyní proběhne odvolací řízení, kdy si netroufám odhadnout, jak dlouho potrvá
a ani jaký bude mít výsledek. Doufám, že odvolání bude zamítnuto, stavební povolení nabude právní moci a začne
se konečně stavět.

Tímto dopisem jsem se Vám pokusil osvětlit naší práci občanům. Považuji za důležité, abyste měli informace 
o naší práci a abyste měli možnost sledovat, co Vámi zvolení zástupci pro obec dělají. Proto stále využíváme
mobilní aplikaci - rozhlas Munipolis, mobilní sítě jako Facebook a pravidelně aktualizuji elektronickou úřední
desku obce. Věřím, že takový způsob komunikace je Vám k užitku.

Jsem připraven Vám naslouchat, mám pro Vás stále dveře otevřené. Můžete mne navštívit na našem obecním 
úřadě Šemnice. Prosím jen o předchozí telefonickou domluvu na termínu a hodině schůzky, aby nám nic nebránilo 
v našem setkání. 

Blíží se vánoční svátky, krásný čas rodinných setkání, radostí z dárků, čas porozumění, slibů a předsevzetí. Přeji 
Vám, abyste letošní Vánoce strávili v kruhu Vašich nejbližších – rodiny, přátel a těch, které máte rádi.  

Do nového roku 2024 Vám milí spoluobčané přeji všechno nejlepší, hodně zdraví, dobré nálady, životního 
optimismu a hlavně vzájemné tolerance a porozumění. Nám všem pak přeji, ať je obec Šemnice i nadále naším 
domovem a ať se nám zde dobře žije. 

Těším se na shledání na úřadě, nebo na některé z našich akcí. 

S úctou Bc. Josef Fiala 

starosta obce 

SLOVO STAROSTY 
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	Do budoucna je v plánu vybudování v každé části obce několik herních prvků pro děti, případně workoutové sestavy. 
	Rostoucí poplatek za skládkování – z 500,- Kč na 1850,- Kč během 10 let



